
Folketingets Sundhedsudvalg har den 30. august 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 796 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anne Marie Geisler
Andersen (RV).

Spørgsmål nr. 796:
’’Ministeren bedes oplyse, om der foreligger opgørelser over, hvor ofte 
personalet på de psykiatriske afdelinger udskriver patienter, som ikke er 
færdigbehandlet, simpelthen fordi der ikke er plads til dem på afdelingen. I 
benægtende fald bedes ministeren oplyse, om han vil tage initiativ til, at 
sådanne opgørelser udarbejdes.”

Svar:

Jeg mener, det skal være sådan, at patienter ikke bliver udskrevet, før det er 
fagligt forsvarligt.

Om det er fagligt forsvarligt at udskrive en patient afhænger dels af patientens 
helbredstilstand og dels af, om der i forhold til den konkrete patient er relevan-
te behandlingsmuligheder udenfor sygehuset, herunder i distriktspsykiatrien el-
ler hos egen læge eller evt. som en kombination af begge.

Det er som bekendt regionernes ansvar at tilrettelægge sygehusbehandlingen 
og herunder fastlægge rammerne for den psykiatriske behandling. Disse ram-
mer skal kunne imødekomme det behandlingsbehov, der er ud fra en lægefag-
lig vurdering.

Med venlig hilsen
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